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Abstract (en)
The control device has a switching rod (16) which is mounted in a ball joint swivel bearing (17) in a housing (10, 11) and, via two joint bows (24,
25) arranged exactly at right angles to one another, actuates angle of rotation sensors (28), in particular potentiometers. In order to bring about
a switching force on the switching rod (16), a slider (19) is displacable on the said rod counter to the force of a spring (20), the outer contour of
the said slider sliding against a curve (18A to 18C) which predetermines a corresponding acutating force which signals to the operator that, if the
switching rod is deflected further, it will move into a latched position by virtue of the latching device (14, 39). <IMAGE>

Abstract (de)
Der Steuergeber hat eine in einen Gehäuse (10, 11) in einem Kugelgelenklager (17) gelagerte Schaltstange (16), welche über zwei Gelenkbügel
(24, 25), welche genau rechtwinklig zueinander angeordnet sind, Drehwinkelgeber (28), insbesondere Potentiometer, betätigt. Um eine Schaltkraft
an der Schaltstange (16) hervorzurufen, ist auf dieser ein Gleitstück (19) entgegen der Kraft einer Feder (20) verschiebbar, welcher mit seiner
Außenkontur an einer Kurve (18A bis 18C) gleitet, welche eine entsprechende Betätigungskraft vorgibt, die dem Bediener signalisiert, daß bei
weiterer Auslenkung der Schaltstange diese durch die Rasteinrichtung (14, 39) in eine Raststellung gelangt. <IMAGE>
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